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Repræsentantskabsmøde!lørdag!den!30.!maj!2015!i!Viborg!
Referat!

"
"
Mødet"indledtes"med"at"værtsforeningens"fane"blev"ført"ind,"hvorefter"Præsidenten,"
Flemming"Rytter,"bød"velkommen."I"denne"forbindelse"fik"vicepræsident"for"region"I,""
Niels"Godiksen,"tildelt"Præsidiets"Hæderstegn"for"sit"virke"i"Præsidiet"og"i"lokalområdet."
"
1."Valg"af"dirigent"
"
På"forslag"fra"Præsidiet"blev"Keld"Louie"Pedersen"(Aarhus)"valgt"til"dirigent."Han"kunne"
konstatere,"at"mødet"var"lovligt"indvarslet"og"beslutningsdygtigt."Han"gennemgik"derefter"
dagsordenens"12"punkter."
"
2."Valg"af"referent"
"
Forretningsfører"Carsten"Rasmussen"blev"valgt"til"referent."Ved"navneopråb"kunne"det"
konstateres,"at"46"af"de"78"danske"foreninger"var"repræsenteret."Ingen"DGU"foreninger"
var"til"stede."
"
3."Præsidentens"beretning"
"
Præsidentens"mundtlige"beretning"som"er"supplement"til"Præsidiets"tidligere"udsendte"
skriftlige"beretning,"blev"herefter"forelagt.""
"
Præsidenten"fandt"det"sørgeligt,"at"der"ikke"var"flere"foreninger"til"stede,"men"takkede"de"
tilstedeværende"og"pointerede,"at"Præsidiet"skal"gøre"en"indsats"for"at"få"flere"med."
Præsidenten"sagde"tak"til"alle"for"deres"indsats"ude"i"foreningerne"og"for"indbydelser"til"at"
deltage"i"arrangementer"rundt"omkring"i"landet."DG’s"hovedproblem"er"den"vigende"medU
lemsskare,"og"kurven"for"denne"tendens"skal"alle"være"med"til"at"knække."De"unge"medU
lemmer"giver"den"største"udfordring"til"fastholdelse,"da"det"er"her,"det"største"frafald"sker."
"
Siden"sidste"repræsentantskabsmøde"er"der"kommet"en"række"nye"formænd"til,"og"disse"
blev"nævnt"af"Præsidenten."De"er"ligeledes"omtalt"i"Præsidiets"skriftlige"beretning."
"
Samarbejdet"med"Livgarden"og"CH/LG,"oberst,"kammerherre"Klavs"Lawes"fungerer"upåU
klageligt."De"Danske"Garderforeninger"henter"stor"støtte"fra"regimentet."Som"tak"herfor"fik"
obersten"tidligere"på"morgenen"tildelt"Præsidiets"Hæderstegn"efter"morgenandagten"i"ViU
borg"Domkirke"og"inden"paradens"afmarch"igennem"byen.""
"
Præsidenten"udtrykte"også"tak"til"de"ildsjæle,"der"møder"op"på"foreningens"kontor"og"seU
kretariat."En"speciel"tak"blev"rettet"til"de"foreninger,"der"stiller"op"med"hjælp"til"afholdelse"af"
festlige"arrangementer,"når"vi"får"soldater"hjem"fra"udenlandske"missioner."
"
I"efteråret"2014"vedtog"Præsidiet"en"kommunikationsU"og"informationsstrategi,"hvilket"det"
var"fundet"nødvendigt"at"indføre."Det"var"et"stort"arbejde"at"få"dette"projekt"gennemført."
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Som"resultat"heraf"kunne"Andreas"Dalsgaard"ansættes"som"kommunikationsU"og"informaU
tionsansvarlig"med"ansvar"for"Garderbladet"og"den"nye"hjemmeside"koordineret"med"FaU
cebook"og"Instagram."
"
Herudover"har"Præsidiet"påbegyndt"udarbejdelsen"af"et"forslag"til"rotation"af"repræsenU
tantskabsmøderne"for"at"sikre"en"mere"ligelig"fordeling"regionerne"imellem."Det"skal"også"
ses"som"en"støtte"til,"at"alle"foreninger"sender"delegerede"til"repræsentantskabsmøderne."
"
Der"vil"i"fremtiden"blive"gjort"en"mere"intensiveret"indsats"overfor"årgangsforeningerne,"der"
har"ført"en"noget"tilbagetrukken"tilværelse."Der"skal"gennemføres"2"møder"årligt,"hvor"ogU
så"Præsidenten"vil"være"til"stede."
Når"man"tager"i"betragtning,"at"der"går"52.000"til"56.000"gamle"gardere"rundt"uden"tilknytU
ning"til"en"garderforening,"er"der"alene"her"et"potentiale,"der"kan"være"med"til"at"få"knækU
ket"den"nedadgående"kurve."
"
Under"rundrejsen"til"formandsmøderne"var"Veteransagen"på"dagsordenen,"og"glædeligvis"
oplevedes"ingen"modstand"mod"ideen"om"at"gå"ind"i"et"arbejde"med"veteranerne."Vi"skal"
ikke"være"terapeuter,"men"bisiddere"til"støtte"for"veteranerne."
Præsidiet"har"besluttet,"at"der"igangsættes"et"pilotprojekt"i"DG"med"deltagelse"af"op"til"5"
foreninger."2"har"allerede"meldt"sig,"så"yderligere"2"U"3"foreninger"vil"være"ønskeligt."
Der"satses"på,"at"et"endeligt"forslag"kan"præsenteres"på"repræsentantskabsmødet"i"
Skanderborg"i"2016."Når"projektet"er"klar,"vil"der"være"mulighed"for"tilbud"om"deltagelse"i"
kurser"for"mentorerne."
Kontakt"Præsidenten,"hvis"der"er"interesse"for"projektet."
"
Det"vil"blive"forsøgt"at"gennemføre"en"række"landsdækkende"aktiviteter."Arrangementerne"
vil"blive"centralt"styret"og"lagt"geografisk,"så"mange"kan"få"chancen"for"at""deltage."
"
Ud"over"disse"arrangementer"støtter"DG"op"omkring"Livgarden"både"indenlandsk"til"GarU
dens"dag"og"forældredagene"i"Høvelte"og"til"missionerne"i"udlandet."På"det"nordiske"plan""
deltager"vi"i"juni"måned"i"Præsidentmøde"i"Oslo"for"de"3"nordiske"garderforeninger."
"
DG’s"stående"udvalg"består"i"dag"af:"
Skydeudvalget"med"Jan"Stoltenborg"som"leder"udpeget"i"2014."
Bowlingudvalget"med"Henrik"Agerlin"som"leder"udpeget"i"2015."
Hverveudvalget"med"Steen"V."Grubert"som"leder"udpeget"i"2015."
Medieudvalget"med"Andreas"Dalsgaard"som"formand"udpeget"i"2015."
Håndbogsudvalget"med"Henrik"Gattrup"som"formand"udpeget"i"2015."Dette"udvalg"er"
etableret"efter"at"det"gamle"udvalg"er"fratrådt."
"
Sekretariatet"anvendes"flittigt"af"Præsidenten,"som"takkede"for"den"store"hjælpsomhed"og"
tålmodighed,"der"udvises"af"både"Forretningsfører"og"Sekretær."
"
Hverveudvalget"udfører"et"fornemt"rekrutteringsarbejde"blandt"de"værnepligtige,"men"desU
værre"mister"vi"alt"for"mange,"fordi"de"glemmer"at"tilmelde"kontingentbetaling."Det"medføU
rer,"at"foreningerne"melder"medlemmer"ud"igen."
"
For"at"modvirke"denne"tendens"arbejder"Præsidiet"med"et"projekt,"der"går"ud"på"at"forsøU
ge"at"styre"den"første"kontingentbetaling,"således"at"betalingsaftalen"skal"oprettes"samtiU
dig"med"indmeldelsen."Den"første"indbetaling"minus"medlemsafgiften"afregnes"til"den"forU
ening,"hvor"vedkommende"ønsker"at"blive"optaget"som"medlem."I"nærmeste"fremtid"afholU
des"et"møde"med"PBS"for"at"få"klarhed"over"de"tekniske"muligheder."
Målet"er"at"sikre"fastholdelse"af"de"nye"medlemmer"og"at"give"et"tilbud"til"foreningerne.""
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Vi"har"på"forsøgsbasis"indledt"et"samarbejde"med"Gardernetværk"omkring"gennemførelse"
af"Gardermarch"2015."Dette"projekt"gennemføres"også"i"tæt"samarbejde"med"
Livgarden."
Når"projektet"er"gennemført"tages"der"stilling"til"et"fortsat"samarbejde"på"andre"fronter."
"
2014"har"været"et"travlt"år,"og"der"skal"ikke"herske"tvivl"om,"at"2015"og"2016"bliver"lige"så"
travle."
"
Kommentarer"til"Præsidents"beretning."
"
Peter"Horsten"(København)""takkede"for"en"god"beretning."Han"påpegede,"at"regnskabet"
var"udsendt"for"sent,"idet"udsendelse"skal"ske"30"dage"før"repræsentantskabsmødet."Det"
var"udsendt"14"dage"før."
Annoncering"af"aktiviteter"i"Garderbladet"burde"være"tydeligere."F.eks."annonceres"GarU
dens"dag"med"en"helside"hos"Gardernetværk."
Var"enig"i"at"der"skal"gøres"noget"for"at"øge"medlemstallet"og"at"et"automatisk"træk"af"konU
tingent"kunne"være"medvirkende"hertil."
Afslutningsvis"berørtes"en"beregning"af"omkostningsudviklingen"i"DG"over"flere"år"i"relatiU
on"til"pristalsreguleringen."Mente"at"medlemsafgiften"burde"sættes"ned."
"
Præsidenten"beklagede"den"sene"udsendelse"af"regnskabet."
"
Kaj"Lykke"Majlund"(København)"foreslog"juniorUfrokoster"og"juniorUarrangementer"for"de"
nye"medlemmer."Fandt"det"vigtigt"med"en"mere"personlig"kontakt"frem"for"blot"breve"og"
mails."
"
Søren"Thomassen"(Nordjylland)"ville"vide,"om"den"foreslåede"nye"opkrævningsordning"var"
et"tilbud"eller"et"”tiltvang”."
"
Præsidenten"mente,"at"vi"måske"var"på"vej"ind"i"et"”minefelt”"med"hensyn"til"opkrævningsU
projektet."Det"afprøves"på"de"værnepligtige,"der"er"indkaldt"i"projektperioden."Under"alle"
omstændigheder"betegnede"Præsidenten"den"nuværende"system"som"kaotisk."
"
Søren"Thomassen"(Nordjylland)"oplyste,"at"de"senest"modtagne"indmeldelser"vedrører"
Hold"APR"2014."Han"var"imod"en"central"styring,"da"mange"foreninger"allerede"er"på"PBS"
og"har"styr"på"medlemmerne."Han"gik"ind"for"at"bevare"den"lokale"styring,"men"erklærede"
sig"åben"for"dialog.""
"
Tommy"Hansen"(Gl."Roskilde)"oplyste,"at"foreningen"bevilger"et"års"kontingentfrihed"til"nye"
medlemmer."Det"fungerer"godt"og"er"med"til"at"knytte"medlemmerne"til"den"lokale"forening."
Mente"at"det"på"hvervemøder"blev"fortalt,"at"der"var"”gratis”"kontingent."
"
Steen"V."Grubert"(Hverveudvalget)"oplyste,"at"han"ikke"specifikt"fortæller,"hvilke"foreninger"
der"i"forbindelse"med"indmeldelse"yder"kontingentfrihed,"men"at"der"er"markering"på"forU
eningsoversigten"om,"hvilke"foreninger"der"er"kontingentfri"første"år.""
"
Niels"Knudsen"(København)"deler"Nordjyllands"bekymring."Betalingsservice"virker"også"
fint"i"København."Opfordrede"til"at"få"undersøgt,"om"foreningerne"vil"kunne"få"oplyst"
adresseændringer"fra"PBS.""
"
Flemming"Martinussen"(Sdr."Birk)"oplyste,"at"det"på"grund"af"tavshedspligt"ikke"er"muligt"at"
få"oplyst"adresser"fra"PBS.""
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Anders"Bach"Andersen"(Randers)"mente,"at"hverveudvalget"er"for"tidligt"ude"ved"at"hverve"
blandt"rekrutterne."På"det"tidspunkt"ved"de"ikke,"hvad"det"hele"drejer"sig"om."
"
Steen"V."Grubert"(Hverveudvalget)"mente"ikke,"at"Hverveudvalget"er"for"tidligt"ude."På"
hvervemøderne"sker"der"en"præsentation"via"et"power"point"show,"hvor"alle"oplysninger"
kommer"frem."Endvidere"har"det"vist"sig"påkrævet,"at"DG"når"at"hverve,"før"GardernetU
værk"får"mulighed"for"det."
Eksempelvis,"blev"der"senest"hvervet"270"medlemmer"ud"af"290"mulige."Alle"er"velkomU
men"til"at"deltage"i"hvervemøderne,"så"foreningerne"kan"få"et"indblik"i,"hvad"der"sker."
"
Præsidenten"forstod"den"skepsis,"der"var"blevet"givet"udtryk"for."Han"indbød"Niels"KnudU
sen"(København)"til"at"deltage"i"det"kommende"møde"med"PBS"for"at"bygge"på"hans"erfaU
ringer."
Af"gode"grunde"vides"ikke,"hvordan"mulighederne"udnyttes"i"de"ikke"tilstedeværende"forU
eninger,"men"generelt"går"det"skidt"med"medlemsfastholdelsen."
"
Peter"Müller"(Falster"og"Østlolland)"var"enig"i,"at"den"vigende"medlemsskare"er"et"sygU
domstegn."Efterlyste"oplysning"om,"hvor"den"største"afgang"sker."
Repræsentantskabsmøder"kan"gennemføres"der,"hvor"der"ildsjæle"i"foreningerne."
Der"er"dog"en"økonomisk"risiko,"der"skal"tages"hensyn"til."""
"
Præsidenten"foreslog"på"denne"baggrund"oprettelse"af"et"konsulenthold"af"registratorer,"
der"kunne"bistå"foreningerne"og"bidrage"til"udbredelse"af"erfaringer."
"
Kaj"Lykke"Majlund"(København)"bakker"op"omkring"projektet"med"veteranerne."
"
Peter"Horsten"(København)"mente,"at"der"er"for"mange"nye"medlemmer,"der"ikke"hører"fra"
foreningerne."
"
Beretningen"blev"herefter"godkendt."
"
4."Indkomne"forslag"
"
Der"var"ikke"indkommet"forslag"til"behandling"på"repræsentantskabsmødet."
"
5."Forelæggelse"af"regnskab"og"budget,"samt"fastsættelse"af"medlemskontingent"
"
Dirigenten"bad"om"tilladelse"til,"at"valg"af"godkendt"revisor"i"henhold"til"punkt"9"blev"taget"
med"under"nuværende"punkt"5,"da"revisor"skulle"nå"en"færge."Dette"gav"ikke"anledning"til"
indvendinger."
"
Dirigenten"konstaterede,"at"regnskabet"i"henhold"til"Fællesvedtægterne"ikke"var"udsendt"
rettidigt"til"foreningerne,"men"påpegede"samtidig,"at"det"i"givet"fald"ville"kræve"et"ekstraorU
dinært"repræsentantskabsmøde"med"forelæggelse"af"regnskab"og"budget"som"eneste"
punkt"på"dagsordenen."Han"fik"herefter"repræsentantskabsmødets"accept"af"at"dette"
dagsordenspunkt"kunne"behandles."
"
Michael"Wienberg,"foreningens"revisor,"gennemgik"herefter"regnskabets"hovedtal."
Indtægterne"var"faldet"med"kr."47.000"i"forhold"til"2013."Den"primære"årsag"kan"afspejles"i"
faldet"på"medlemmer"og"dermed"medlemsafgifterne."
"
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Udgifterne"var"steget"med"kr."54.000."I"dette"tal"er"indeholdt"væsentlige"poster"som"redukU
tion"af"trykkeudgifterne"til"Garderbladet"på"kr."242.000"i"forhold"til"2013"modsvaret"af"udgift"
til"etablering"af"ny"hjemmeside"på"kr."35.000"og"udgift"til"mindeplader"i"Høvelte"på"kr."
153.000"samt"nedskrivning"af"tilgodehavender"hos"fonde"på"kr."41.000."Endelig"var"udgifU
ter"til"repræsentantskabsmødet"i"Thisted"kr."53.000"større"end"udgiften"i"2013,"hvor"der"
blev"afholdt"repræsentantskabsmøde"i"Silkeborg."
"
Driftskapitalen"er"steget"med"kr."114.000"i"forhold"til"2013"og"egenkapitalen"med""
Kr."125.000."
"
De"kritiske"revisorer"kommenterede"herefter"regnskabet"ved"Flemming"Martinussen"(Sdr."
Birk)."
Alt"var"efter"reglerne"og"de"spørgsmål,"de"kritiske"revisorer"havde"haft"ved"gennemgangen"
af"regnskabet,"var"blevet"besvaret"tilfredsstillende."
En"købsforpligtelse"på"regimentsbælter,"som"DG"har"med"Jydsk"Emblemfabrik,"var"af"de"
kritiske"revisorer"blevet"anbefalet"indfriet,"da"en"forlængelse"af"aftalen"vil"medføre"en"forU
højelse"på"bælternes"pris."
"
Regnskabet"blev"godkendt."
"
Efter"Repræsentantskabets"godkendelse"blev"Michael"Wienberg"også"genvalgt"som"reviU
sor"under"dette"punkt.""
"
Carsten"Rasmussen"(Forretningsfører)"fremlagde"herefter"budgettet"for"2016."Det"oprindeU
ligt"udsendte"budget"var"blevet"udarbejdet,"inden"det"endelige"regnskab"lå"færdigt,"hvilket"
gjorde,"at"regnskabstallene"for"2014"ikke"var"korrekte."
Et"korrigeret"budget"blev"derfor"omdelt"til"mødedeltagerne."
"
Den"beregnede"medlemsafgift"for"2016"blev"ligeledes"fremlagt."På"grund"af"prisudviklinU
gen"stiger"afgiften"kun"med"kr."0,50"pr."medlem."
"
Orientering"fra"Livgarden."
"
CH/LG"oberst,"kammerherre"Klavs"Lawes"gav"på"dette"tidspunkt"en"orientering"om"LivU
garden."Først"takkede"obersten"dog"for"tildelingen"af"Præsidiets"Hæderstegn."
Ligeledes"udtrykte"han"en"stor"tak"for"støtten,"der"ydes"af"De"Danske"Garderforeninger"til"
regimentet."
"
6."Præmieuddeling"
"
Ole"Olsen"(Regionsskydeleder"for"Sjælland"og"Øerne)"forestod"præmieoverrækkelse"i"
formand"for"Præsidiets"skydeudvalg,"Jan"Stoltenborgs"fravær."
Ole"Olsen"udtrykte"en"tak"til"skydelederne"for"deres"indsats."Der"må"dog"stadig"gerne"
komme"flere"deltagere"til"skydearrangementerne."
Han"reklamerede"også"for"deltagelse"i"Vingsted"skydningerne,"hvor"ammunitionen"er"graU
tis."
"
Henrik"Agerlin"(Landsbowlingleder)"takkede"for"opbakningen"til"landsbowlingturneringen."I"
år"havde"deltagerantallet"været"på"26"hold,"hvilket"er"en"stigning"i"forhold"til"tidligere."
"
7."Meddelelser"om"valg"til"regionsråd"
"
Følgende"regionsformænd"havde"været"på"valg"og"var"blevet"genvalgt:"
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Niels"Godiksen,"Region"I"
Ulrik"Baunsgård,"Region"III"
Jens"Crone,"Region"V"
"
8."Valg"af"1."vicepræsident"
"
Efter"indstilling"fra"Præsidiet"blev"Vicepræsident"Ulrik"Baunsgård"(Region"III)"valgt"til"poU
sten."
"
9."Valg"af"godkendt"revisor"
"
Se"under"punkt"5."
"
10."Valg"af"kritisk"revisor"og"suppleant"
"
Flemming"Martinussen"(Sdr."Birk)""var"på"valg"som"kritisk"revisor"for"en"2Uårig"periode"og"
blev"genvalgt."
Chr."AhlefeldtULaurvig"(København)"var"på"valg"som"suppleant"for"de"kritiske"revisorer"for"
en"1Uårig"periode"og"blev"genvalgt."
"
11."Fastsættelse"af"mødested"om"2"år."
"
Nordfyns"Garderforening"har"tilbudt"at"afholde"repræsentantskabsmødet"i"2017"som"et"
udvidet"repræsentantskabsmøde."Dette"blev"godkendt."
"
12."Eventuelt"
"
Asger"Thykjær"(Skanderborg)"introducerede"repræsentantskabsmødet"i"Skanderborg"fra"
den"27.U"29."maj"2016."Dette"møde"bliver"også"et"udvidet"repræsentantskabsmøde"med"
efterfølgende"golfturnering."
"
Jørgen"Skov"Andersen"(Ndr."Birk)"efterlyste"oplysning"om"gaverne"til"dronningen"i"anledU
ning"af"HM’s"nylige"75"års"fødselsdag."Disse"blev"givet"med"henvisning"til"DG"hjemmesiU
den,"hvor"de"blev"fremvist"2"minutter"efter"overrækkelsen"til"HM"Dronningen."
"
Fåborgegnen"havde"kommentar"til"Årgangsparaden"og"dennes"afvikling."
Der"vil"blive"afholdt"et"møde"med"Livgarden"for"at"rette"op"på"en"række"punkter"til"paraden"
i"2016."Tidspunktet"for"den"årlige"afholdelse"fastholdes."
"
Jens"Saabye"(Viborg),"indbød"til"kranselægning"søndag"den"31."maj"i"Mindelunden"ved"
Rindsholm"Kro"og"opfordrede"så"mange"som"muligt"til"at"deltage."
"
Afslutningsvis"takkede"Præsidenten"Keld"Louie"Pedersen"for"veludført"ledelse"af"mødet."
""
""
Den"""10."juni"2015"
"
Carsten"Rasmussen" " " Keld"Louie"Pedersen"
Referent" " " " Dirigent."


